
 
Valtuutettu Lotta Laaksosen ym. aloite joukkoliikennestrategiasta 
 
Kaupunginvaltuusto 20.06.2022 § 98  
  
    
Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi: 

 
”Tänään julkaistussa ympäristökyselyssä kävi ilmi, että esiinnostetuista 18 
ympäristön ja ilmaston tilaan vaikuttavasta osatekijästä joukkoliikenne oli 
otsikko, johon oltiin vähiten tyytyväisiä Paraisilla. Samaan aikaan Valonian 
esityksestä kävi ilmi, että Paraisten suurin hiilidioksidipäästöjen aiheuttaja on 
liikenne. 
 
Joukkoliikenteen kehittäminen on myös nostettu esiin uudessa kaupungin 
elinvoima strategiassa, joten konkreettisia toimia kaivataan ja työ pitää aloittaa, 
jotta muutokset saadaan toteutettua mahdollisimman pian.  
 
Erityiset ongelmakohdat joukkoliikenteessä on yhteyksien vähyys Paraisten 
keskustasta saaristoon päin, sekä yhteydet yhteysalusliikenteen ja 
joukkoliikenteen välillä, jotka puuttuvat monilta yhteyksiltä kokonaan.   
 
Kasvavat matkailuvirrat tuovat lisää autoliikennettä ja päästöjä Paraisille. 
Suuresta yksityisautoilijoiden määrästä edes osa pitäisi saada joukkoliikenteen 
piiriin. Kauan suunniteltu ”turistilippu” ei toteutunut tänäkään kesänä.   
 
Föliselvityksen mukaan yhtyminen Föliin on suhteettoman kallista. Ongelmaa 
pitäisikin pyrkiä tuomaan esiin ELYn kautta, Fölin neuvottelupöydän ääressä ja 
myös harkitsemaan kustannuksista huolimatta Föliin yhtymistä.   
 
Ympäristö- ja ilmastotyöryhmä ei pysty yksistään ratkaisemaan kaikkia 
joukkoliikenteeseen liittyviä ongelmia vaan asettamaan tavoitteita. Paraisille 
tarvitaan siksi erillinen joukkoliikennestrategia, jonka tavoitteena on selvittää 
joukkoliikenteen haasteet, mm yhteysalusliikenteen yhdistäminen 
joukkoliikenteeseen, aikataulujen löytyminen ja luettavuus netistä sujuvasti sekä 
Föliin yhtymisen mahdollisuudet tulevaisuudessa - valtionrahoitustuki. 
 
Esityksemme on 
Luodaan Paraisille joukkoliikennestrategia, jonka tavoitteena on yhteyksien 
sujuvoittaminen, yhteysalusliikenteen yhdistäminen joukkoliikenteeseen, selkeät 
aikataulut esille, kokonaispäästöjen vähentäminen, sekä kestävän matkailun 
tukeminen.” 

 
 ___________________ 
 
 
Kaupunginhallitus 22.08.2022 § 206  
  
 
Valmistelija Hallintopäällikkö Hanna-Maria Grandell, puh. 050 473 9910 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 
 

Uuden päivitetyn ja kaupunginhallituksessa hyväksytyn aloiteohjeistuksen 
mukaisesti kaupunginvaltuustossa tehdyt valtuustoaloitteet otetaan aina 
seuraavaan kaupunginhallitukseen ja määritellään niille vastuuvalmistelijat. 



 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää lähettää valtuutettu Lotta Laaksosen aloitteen koskien 

joukkoliikennestrategiaa elinkeinopalvelujen valmisteltavaksi matkailuyksikköä 
konsultoiden. 
 
Vastuuvalmistelija on elinkeinopäällikkö Tomas Eklund. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Jakelu Johtoryhmä 
 
 ___________________ 
 
 
Kaupunginhallitus 03.10.2022 § 248    
1015/08.00.00/2022    
 
Valmistelija Elinkeinopäällikkö Tomas Eklund, puh. 040 488 5675  
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 

 
Paraisten kaupungilla on hyvin toimiva joukkoliikenne. Paraisten ja Turun välillä 
on tiheät yhteydet ja joukkoliikenteen käyttöaste on korkea, ainakin 
normaalioloissa. Pandemia vähensi huomattavasti bussien käyttöä, mutta se on 
nyt elpymässä. 
Joukkoliikenteen hankinta toteutettiin vuodenvaihteessa ja uusi sopimus tuli 
voimaan 1.6.2022. Sopimuksen myötä Paraisten keskustan ja Turun välillä tulee 
liikennöimään sähköbusseja. Jos kaikki sujuu komponenttiongelmista huolimatta 
suunnitellusti, uudet sähköbussit ovat käytössä kesällä 2023. 
 
Yhteydet Paraisten keskustasta saaristoon ovat huomattavasti harvemmat. Tässä 
yhteydessä tulee ottaa huomioon, että nykyisillä linja-autoilla on useimmiten 
hyvin vähän matkustajia, minkä vuoksi vuoromäärien lisäämistä on varsin vaikea 
perustella sekä ympäristön että talouden näkökulmasta. 
 
Föliin liittymisen vaihtoehtoa käsiteltiin kaupunginhallituksessa tänä syksynä, ja 
ainakin tässä vaiheessa jäsenyysneuvotteluja päätettiin olla jatkamatta. Föli olisi 
erittäin kallis vaihtoehto ilman, että se lisäisi vuorotiheyttä. Kaupunki tekee 
tiivistä yhteistyötä ELY-keskuksen kanssa nykyisen joukkoliikenteen palvelutason 
parantamiseksi. Kaupungin edullinen kuukausikortti Seutu+ toimii sellaisenaan 
koko Föli-alueella. Maksumahdollisuudet ovat parantuneet ja ensi vuoden alussa 
tarjolla tulee olemaan uusia lippuvaihtoehtoja, kuten esimerkiksi matkailijakortti. 
 
Liikenneyhteydet ovat erittäin tärkeitä Paraisten kaupungille. Kyse on laajasta 
kokonaisuudesta, johon kuuluvat linja-autoliikenteen lisäksi esimerkiksi 
kutsutaksi, maantielautat ja yhteysalukset. Näiden eri kulkuvälineiden saaminen 
toimimaan sujuvasti eri asiakasryhmille, kuten koululaisille, yrittäjille, 
matkailijoille ja vuorotyötä tekeville, on iso haaste. Valtuusto on asettanut 
työryhmän laatimaan selvityksen joukko- ja kutsutaksiliikenteestä yhteistyössä 
aluelautakuntien kanssa. Tämä loppuvuodesta valmistuva selvitys on hyvä 
perusta jatkotoimille.  
Kaupungin organisaatio muuttuu ja vuodesta 2023 alkaen elinvoima- ja 
hyvinvointitoimialan alaisuudessa toimii uusi yhteydet ja joukkoliikenne -



vastuualue. Tämä mahdollistaa entistä suuremman huomion kiinnittämisen 
näihin koko saaristokaupunkimme kannalta äärimmäisen tärkeisiin kysymyksiin. 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383  
 etunimi.sukunimi@parainen.fi  

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää hyväksyä elinkeinopalvelujen selvityksen ja esittää 

valtuustolle aloitteen toteamista loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Jakelu Kaupunginvaltuuston päätöksen jälkeen: Aloitteen tekijä, elinkeinopäällikkö, 

matkailupäällikkö, johtoryhmä 
 
 __________________ 


